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DROŻSZE ŚMIECI
Od pierwszego stycznia w gminie Krzymów 
obowiązują nowe stawki za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi.
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ORSZAK Z SZACUNKU DLA ŚWIATA  
I CZŁOWIEKA
Szóstego stycznia w wielu miejscach w Pol-
sce przeszły Orszaki Trzech Króli. W Brzeź-
nie orszak został zorganizowany już po raz 
trzeci.
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BÓG JEST NAJWIĘKSZYM PREZENTEM
Już po raz dwudziesty pierwszy, na spotka-
niu wigilijnym w Warsztacie Terapii Zajęcio-
wej w Paprotni spotkali się jego uczestnicy, 
pracownicy, goście i przyjaciele. Atmosfera 
była jak zwykle pełna rodzinnego ciepła, 
ale też towarzyszyła mu zaduma nad istotą 
świąt Bożego Narodzenia.

ALE CYRK!
Wielką frajdę sprawili miłośnikom cyrku 
przedszkolaki i uczniowie Szkoły Podsta-
wowej im. Jana Brzechwy w Paprotni. Ich 
zabawa choinkowa była stylizowana na wi-
dowisko cyrkowe.

RATOWNICY W PRZERĘBLU
Piętnastego stycznia w Krzymowie zostały 
przeprowadzone ćwiczenia z zakresu ratow-
nictwa wodnego w zimowych warunkach. 
Uczestniczyli w nich druhny i druhowie 
z Ochotniczej Straży Pożarnej w Krzymowie.

ZA DWA LATA KOLĘDOWANIE  
W BRZEŹNIE
Już po raz dziesiąty na wspólnym śpiewaniu 
kolęd spotkali się samorządowcy z powia-
tów konińskiego i kolskiego. Jubileuszowa 
impreza odbyła się ósmego stycznia w Som-
polnie. 

MIESZKAŃCY BOLESŁAWOWA  
NIE ZAPOMNĄ RADNYM ICH DECYZJI 
Mieszkańcy Bolesławowa są oburzeni de-
cyzją radnych o zmniejszeniu dofinanso-
wania budowy drogi w ich miejscowości.  
— W przyszłych wyborach zamierzamy 
o tym nie zapomnieć i miejmy nadzieję, że 
pan Marciszak też będzie pamiętał o tym, 
co nam zrobił — mówi Mirosław Kruszyński, 
mieszkaniec Bolesławowa.
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Funkcjonariusze Centralnego Biura Antykorupcyjnego zabezpieczyli dokumenty dotyczące pozy-
skania lekkiego wozu bojowego przez Ochotniczą Straż Pożarną w Krzymowie.

Agenci wkroczyli do jednostki w Krzy-
mowie szesnastego stycznia. Jest to część 
prowadzonego w całej Wielkopolsce śledztwa 
w sprawie wyrządzenia szkody majątkowej 
w mieniu publicznym dysponowanym przez 
Oddział Wojewódzki Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP Województwa Wielko-
polskiego oraz przedłożenia poświadczającej 
nieprawdę dokumentacji dotyczącej realizacji 
zamówień publicznych. Do wielkopolskich 
jednostek OSP miały trafić samochody ra-
towniczo-gaśnicze. Mimo, iż termin dostawy 
minął, a samochody nie zostały wykonane 
i dostarczone, to jednak zostały wypłacone 
trzy miliony złotych zapłaty za rzekomo już 
wykonane zamówienie.  W wyniku działań 
i ustaleń CBA urząd marszałkowski zdążył 
wstrzymać wypłatę 13 mln zł. Lekki wóz bo-

jowy miał trafić również do Krzymowa.    
— Agenci, po wylegitymowaniu mnie, 

zabezpieczyli dokumentację dotyczącą po-
zyskania tego samochodu, oraz dokumenty 
wydane później, między innymi dowód reje-
stracyjny i kartę pojazdu. Później zostałem 
przesłuchany w charakterze świadka. Byłem 
szczegółowo wypytywany o cały przebieg sta-
rania się o samochód: kiedy powstał pomysł, 
kiedy dowiedzieliśmy się, że go otrzymamy, na 
jakich warunkach i jaki to będzie samochód. 
Słowem, pytali o wszystko, co było związane 
z przetargiem — mówi Julian Tomicki, Prezes 
OSP w Krzymowie. 

Samochód powinien trafić do Krzymo-
wa w minionym roku. Według najnowszych 
zapowiedzi, ma zostać przekazany czwartego 
lutego. Zatrzymanie przez CBA dokumentów 

nowego samochodu jest czasowe i nie będzie 
miało wpływu na możliwość jego odbioru. 

Poznańscy agenci Centralnego Biura An-
tykorupcyjnego przeszukali i zabezpieczyli 
dokumenty w trzydziestu pięciu wielkopol-
skich remizach OSP, do których miały trafić 
specjalistyczne samochody. Dokumentacje 
dotyczącą tego zamówienia zabezpieczo-
no też w instytucjach współorganizujących 
i finansujących zakup pojazdów: w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Wielkopol-
skiego, Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Pozna-
niu, Zarządzie Wykonawczym Oddziału 
Związku OSP w Poznaniu, a także w firmach 
zajmujących się produkcją specjalistycznych 
samochodów strażackich. | mar.

CBA W KRZYMOWIE
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Piętnastego stycznia w całej Polsce i poza jej granicami odbywał się XXV Finał 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Koniński sztab orkiestry wsparli wokaliści 
z Gminnego Ośrodka Kultury w Brzeźnie. 

W Koninie została zebrana rekordowa 
kwota, bo prawie 240 tysięcy złotych. Po trzech 
głównych licytacjach na konto Orkiestry wpły-
nęło ponad szesnaście tysięcy, w tym za złote 
serduszko piętnaście tysięcy złotych. Gwiazdą 
konińskiego finału był Michał Szpak. Wcze-
śniej jednak, na scenie usytuowanej w Galerii 

PIOSENKAMI WSPARLI DZIECI 
I SENIORÓW

Fot. K. Kędziora 

nad Jeziorem, która od wielu lat jest centralnym 
miejscem tej „letniej zadymy w środku zimy”, 
występowali młodzi artyści. Po raz drugi z rzę-
du znaleźli się wśród nich wokaliści z Gminne-
go Ośrodka Kultury w Brzeźnie, którzy poprzez 
prezentacje swoich umiejętności wsparli akcję 
Jurka Owsiaka. Naszą gminę reprezentowali: 

Asia Zawadzka, Zuzia Wiśniewska, Ewa Ku-
śmierek, Natalia Augustyniak i Kuba Staszak.

Przypomnijmy, w tym roku zbieraliśmy 
pieniądze dla ratowania życia i zdrowia dzie-
ci na oddziałach ogólnopediatrycznych oraz 
dla zapewnienia godnej opieki medycznej se-
niorom. | KK
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Samczyk, można go nazwać pieskiem podwór-
kowym, ponieważ szybko wyczuwa i oszczeku-
je zagrożenie.

ZAK

DO SERCA PRZYTUL PSA
Pod względem adopcji, miniony rok był najlepszy w historii Przytuliska dla Zwierząt w Brzeźnie.

— Można powiedzieć, że był to bardzo 
dynamiczny rok zarówno pod względem 
przyjęć, jak i adopcji piesków, ponieważ przy-
jęliśmy dwadzieścia dziewięć porzuconych 
psów, a wyadoptowaliśmy trzydzieści. Po raz 
pierwszy w historii przytuliska ten bilans jest 
dodatni dla adopcji — mówi Tomasz Opszal-
ski, współwłaściciel Przytuliska i Hotelu dla 
Zwierząt w Brzeźnie.

Tymczasem to, co wydarzyło się w stycz-
niu, można uznać za dobrą prognozę na 2017 
rok. Co prawda do przytuliska trafiły dwa pie-

ski, ale nowe domy znalazły trzy. Trudno jed-
nak zdefiniować ogólne kryterium, jakim kie-
rują się osoby chcące zaadoptować zwierzęta.

— Bardzo często umawiam się z osobami, 
które wiedzą tylko, że chcą na przykład małego 
pieska. Wtedy odwiedzają kojce i który z psiaków 
chwyci ich za serce, takiego wybierają. Ja zawsze 
przedstawiam charakterystykę danego psa; czy 
jest żywiołowy, czy spokojny, czy bardziej dla 
dzieci, a może do pilnowania posesji lub ma być 
towarzyszem spacerów. Znam każde z przebywa-
jących w przytulisku zwierząt, a dzielę się takimi 

informacjami po to, żeby pies odpowiadał tempe-
ramentowi rodziny, która chce go zaadoptować 
— dodaje Tomasz Opszalski.  

W prowadzonym przez Tomasza i Małgo-
rzatę Opszalskich przytulisku, na adopcję cały 
czas czekają pieski. Każdy, kto zdecyduje się 
wziąć psa do domu, otrzyma zdrowe i przygo-
towane pod względem psychicznym do życia 
w rodzinie zwierzę. Ponadto psy są wysteryli-
zowane i zachipowane. Tomasz Opszalski za-
pewnia, że z zainteresowanymi adopcją oso-
bami spotka się o każdej, odpowiadającej tym 

osobom, porze. Nie ma też znaczenia, czy jest 
to dzień powszedni, niedziela czy święto. 

O szczegóły zawsze można zapytać 
w Przytulisku dla Zwierząt, które razem 
z hotelem mieszczą się w Brzeźnie przy uli-
cy Siennej 13B. Zainteresowani adopcją lub 
usługami hotelowymi proszeni są o wcze-
śniejszy kontakt telefoniczny. Dzwonić nale-
ży pod numer 509-516-517 lub 691-198-330.

Informacje można też znaleźć na facebo-
oku. Wystarczy wpisać: Przytulisko w Brzeź-
nie lub Tomasz Małgorzata. | mar.

Suczka w typie husky, biała, puchata, jest bar-
dzo rodzinna.

Odłowione w listopadzie w okolicach Adamowa. Są już przygotowane do adopcji. 

SARA

Suczka łagodnego usposobienia, rodzinna,  
domowa, towarzyska.

LAYDI

SZCZENIACZKI 

Radosny szczeniaczek, lubi zabawę.

ALWIN 

Trochę niesforny łobuziak, ale nie jest agre-
sywny. Na krótkich łapkach, z dużymi uszami 
trochę przypomina nietoperza.

GUCIO 

Został odłowiony przy Zespole Szkół w Brzeź-
nie, stąd też wzięło się jego imię.  

ZESPOŁEK 

Pies w typie Husky. Bardzo łagodny typowo  
rodzinny, przyjazny.

NERO 

Ma wesołe, zabawowe usposobienie, a dzięki 
dużym uszom również śmieszny wygląd.

ODI

DROŻSZE ŚMIECI
Od pierwszego stycznia w gminie 
Krzymów obowiązują nowe stawki 
za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi. 

Za śmieci zbierane selektywnie opłata 
wynosi dziewięć złotych i pięćdziesiąt gro-
szy, a za niesegregowane piętnaście złotych 
od osoby zamieszkującej daną nierucho-
mość. 

Zmieniły się także indywidualne konta 
do płatności za gospodarowanie odpada-
mi. W związku z tym, w styczniu każdy 
właściciel nieruchomości otrzymał infor-
mację z nowym numerem konta i wyso-
kością stawek. Opłatę należy uiścić zaraz 
po otrzymaniu wspomnianych informa-
cji. Mimo zmian stawek, mieszkańcy nie 
mają obowiązku składania nowych de-
klaracji. Dodatkowe informacje udziela-
ne są w urzędzie gminy w pokoju numer 
5, a także telefonicznie, pod numerem  
63 24 13 064. | mar.

Starszy pies, który bardzo szybko przywiązuje 
się do człowieka i nie odstępuje go na krok. 
Mimo dużej postury, jest bardzo łagodny.

FOREST 
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MIESZKAŃCY BOLESŁAWOWA NIE ZAPOMNĄ RADNYM ICH DECYZJI
Mieszkańcy Bolesławowa są oburzeni decyzją radnych o zmniej-
szeniu dofinansowania budowy drogi w ich miejscowości.  
— W przyszłych wyborach zamierzamy o tym nie zapomnieć i miej-
my nadzieję, że pan Marciszak też będzie pamiętał o tym, co nam 
zrobił — mówi Mirosław Kruszyński, mieszkaniec Bolesławowa.

Irytacja mieszkańców tej miejscowości 
jest tym większa, że wcześniej, własnym 
kosztem, utwardzili liczący około tysiąca 
pięciuset metrów odcinek drogi i przygoto-
wali go do ostatniego etapu budowy.

— Niestety, radni powiedzieli nam „veto” 
i ze stu trzydziestu tysięcy zostało w tej chwili 
siedemdziesiąt, a wiadomo, że za taką kwo-
tę nie da się tej drogi zrobić. Jesteśmy o tyle 
rozczarowani i oburzeni, że przeciwko naszej 
drodze podniósł rękę również Wiesław Mar-
ciszak, radny wybrany z naszego okręgu wy-
borczego, który w czasie kampanii wyborczej, 
chodząc po wsi od domu do domu, obiecywał, 
że nam tę drogę zrobi. My jesteśmy po Radzie 
Sołeckiej, na której podjęliśmy decyzję, że ta 
sprawa wróci i to bardzo szybko. Mamy kilka 
rozwiązań, o których jeszcze nie chcę mówić 
— dodaje Mirosław Kruszyński.

Jednym z nich jest kampania informacyj-
na o sytuacji dotyczącej drogi w Bolesławo-
wie. Mieszkańcy otrzymali ulotki, których 
treść publikujemy pod artykułem.

Tymczasem zabrane przez radnych 

sześćdziesiąt tysięcy złotych zostanie prze-
znaczone na budowę drogi w Adamowie.

— Mamy świadomość, że i tam jest dro-
ga potrzebna, tylko trzeba zbadać wagę tej 
sprawy. Jeżeli w Adamowie jest dziewięć bu-
dynków, a u nas trzydzieści jeden, a odcinek 
drogi jest dokładnie taki sam, to należy się 
zastanowić, czy bardziej racjonalnym dzia-
łaniem jest budowa drogi przez wieś bardzo 
rozproszoną, czy zwartą, jak Bolesławów — 
tłumaczy Mirosław Kruszyński.

Bolesławów w ostatnich latach mocno 
się rozbudował. Obecnie mieszka tam ponad 
sto osób. Mieszkańcy w ubiegłym roku prze-
kazali dziesięć tysięcy złotych z funduszu 
sołeckiego na przygotowanie dokumentacji, 
również w tym roku przeznaczyli sołeckie 
pieniądze na drogę. Szacują, że za siedem-
dziesiąt tysięcy złotych nie uda się zbudować 
nawet dwudziestu pięciu procent tego odcin-
ka. Jednocześnie zapowiadają, że nadal będą 
o swoją drogę dbać, nie chcąc dopuścić do 
zniszczenia tego, co sami wcześniej zrobili. 

| mar.

SZANOWNI PAŃSTWO!
 

W dniu 28 grudnia br. odbyła się sesja Rady Gminy Krzymów, na której radni 
w drodze uchwały przyjęli do realizacji budżet gminy na rok 2017. W projekcie 
znalazł się punkt dotyczący budowy drogi asfaltowej przez naszą wieś. Na ten cel 
przewidziano środki w kwocie 130 tysięcy złotych. Pozostała kwota pozwalająca 
na wybudowanie 1400 metrów drogi miała pochodzić z dofinansowania otrzy-
manego z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych podczas trwania roku budżeto-
wego. Niestety na sesji zgłoszono wniosek o pomniejszenie środków na budowę 
drogi przez Bolesławów o kwotę 60 tysięcy złotych. Wnioskodawcą był radny 
Sebastian Ławniczak. Za przyjęciem wniosku, a tym sposobem za pozbawieniem 
nas drogi zagłosowali: Sebastian Ławniczak, Emilia Rubczewska, Henryk Jac-
kowski, Piotr Rosiak, Artur Wróbel, Marianna Bąkowska, Jarosław Czerniejewski 
oraz Wiesław Marciszak, radny z naszego okręgu, podobno nas reprezentują-
cy i obiecujący w kampanii wyborczej drogę przez Bolesławów. Jest to pierwszy 
przypadek jaki znamy, kiedy radny zabiera środki finansowe na inwestycję, która 
ma być realizowana w jego okręgu wyborczym. Proszę zapamiętać te nazwiska, 
szczególnie radnego Marciszaka, gdyż jesteśmy przekonani, że podczas wyborów 
w 2018 roku wszyscy będziemy mogli zobaczyć to nazwisko na liście kandydatów 
do Rady Gminy, a wcześniej na ulotkach, na których zapewne znów napisze, że 
w jego programie znajduje się budowa drogi przez Bolesławów, choć włożył dużo 
pracy, aby zabrać nam pieniądze zabezpieczone na ten cel. Jednocześnie należy 
się ogromny szacunek wójtowi Tadeuszowi Jankowskiemu, który poświęcił mnó-
stwo energii, aby droga przez Bolesławów powstała.

Rada Sołecka Sołectwa Ignacew

to, żeby komuś zabrać, tylko po to, żeby za-
cząć jakieś inwestycje. A w przyszłym roku bę-
dzie nadwyżka budżetowa, będą inne środki 
wpływały i będziemy się starali te pieniądze 
pooddawać. Inni sugerowali, że zabraliśmy na 
kulturę, na sport czy na straż. A my do tych 
środków wrócimy — tłumaczy Wiesław Mar-
ciszak.

Jednak Kazimierz Witkowski, sołtys Bo-
lesławowa i Ignacewa zauważył, że od mo-
mentu zmiany władz rady gminy, zmieniła 
się atmosfera i styl pracy rady. 

— Dotychczas, jak chodziłem na sesje 
był ład i porządek. Teraz jest jak w naszym 
Sejmie. Robi się rewolucja. Źle się dzieje i zo-
baczymy, co będzie dalej — mówił Kazimierz 
Witkowski.

Opinii tej nie podziela przewodniczący 
rady, który mówi, że dotychczasowa jedność 
wśród radnych była w pewnym sensie wymu-
szona.

— Przy głosowaniu budżetu w poprzed-
nich kadencjach była inna większość rady i ci, 
którzy byli w opozycji, wiedząc że nie mają 
siły przebicia, przyznawali rację większości, 
bo, jak to się mówi, nie ma co się rzucać z sza-
blą na czołgi — mówi Wiesław Marciszak.

Na sesji została też przyjęta tak zwana 
uchwała „czyszcząca”. Zgodnie z nią, radni 
przeznaczyli nadwyżkę budżetową w kwocie 
dwustu tysięcy złotych na spłatę zobowiązań 
kredytowych. 

Ponieważ sesja budżetowa była ostatnią 
w tym roku, na koniec zaplanowany został 
toast i noworoczne życzenia. Jednak część 
radnych i znaczna grupa gości opuściła salę 
tuż po oficjalnym zamknięciu obrad. | mar.

RADNI POŻYCZYLI PIENIĄDZE OD GOK-U, STRAŻY I SPORTOWCÓW
Dwudziestego ósmego grudnia, Rada Gminy Krzymów przyjęła uchwałę budżetową na 2017 rok. Głosowało za nią ośmioro rad-
nych, a sześcioro było przeciw. Kontrowersje wzbudziły przedstawione przed głosowaniem poprawki Sebastiana Ławniczaka, Wi-
ceprzewodniczącego Rady Gminy Krzymów. 

Plan budżetowy przygotowany przez wój-
ta i skarbnik gminy był przedstawiony wcze-
śniej na komisjach i został przez nie pozytyw-
nie zaopiniowany.

— W projekcie budżetu było zakładane 
przyjęcie dochodów na poziomie dwudziestu 
dziewięciu milionów dziewięćdziesięciu tysię-
cy złotych. Dochody bieżące w wysokości dwu-
dziestu ośmiu milionów siedmiuset dziesięciu 
tysięcy siedmiu złotych. Wydatki planowane 
są na poziomie dwudziestu dziewięciu milio-
nów siedemdziesięciu dwóch tysięcy pięciuset 
siedmiu złotych. Wydatki bieżące były wstęp-
nie planowane na kwotę dwudziestu siedmiu 
milionów dziewięciuset siedemnastu tysięcy 
sześciuset siedemdziesięciu złotych — mówi 
Izabela Badowska, Skarbnik Gminy Krzy-
mów.

I słowa „były wstępnie planowane” mają 
tutaj kluczowe znaczenie, ponieważ sześć 
poprawek do planu budżetowego, zgłoszo-
nych na sesji przez Sebastiana Ławniczaka 
spowodowało, że zmieniła się struktura do-
chodów bieżących i wydatków majątkowych. 
Ośmioma głosami za i sześcioma przeciw, 
radni zmniejszyli budżet Gminnego Ośrod-
ka Kultury w Brzeźnie o 40 tysięcy złotych, 
przeznaczając po dwadzieścia tysięcy na re-
mont drogi Paprotnia-Kałek i budowę drogi 
w Nowych Paprockich Holendrach.  Siedem 
tysięcy złotych zostało przeniesione z inwe-
stycji w oświetlenie w Szczepidle na budowę 
chodnika przy ulicy Siennej w Brzeźnie. Trzy-
dzieści tysięcy zostało przeniesione z oświe-
tlenia ulic Klonowej i Brzozowej w Brzeźnie 
na budowę oświetlenia przy ulicy Sosnowej 
i chodnika przy ulicy Siennej w Brzeźnie. 

Dziesięć tysięcy zostało odebrane z działań 
przeznaczonych na sport. Pieniądze zasilą 
budowę drogi w Nowych Paprockich Holen-
drach. O piętnaście tysięcy złotych zostały 
pomniejszone pieniądze dla Ochotniczych 
Straży Pożarnych. Radni przeznaczyli je rów-
nież na budowę wspomnianej wcześniej dro-
gi. Ostatnia poprawka radnego Ławniczaka 
dotyczyła zmniejszenia o sześćdziesiąt tysięcy 
złotych budżetu na budowę drogi w Bolesła-
wowie i przeniesienia tej kwoty na inwestycję 
drogową w Adamowie.

— Zmiany dotyczące zmniejszenia budże-
tu Gminnego Ośrodka Kultury oraz dotacji 
na zakupy bieżące dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych, zwiększyły zadania inwestycyj-

ne, które radni wskazali. Stąd trzeba będzie 
wprowadzić zmiany w tym zakresie — dodaje 
Izabela Badowska.

Decyzje ośmiorga radnych wywołały peł-
ną emocji dyskusję. Część radnych i sołtysów 
wyrażała swój sprzeciw wobec uszczuplania 
budżetu dla służących dobru publicznemu 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury, straży czy 
działalności sportowej. Sebastian Ławniczak 
odpowiadał, że mieszkańcy gminy mają inne 
priorytety. Przewodniczący rady uważa, że 
radni opozycji oraz sołtysi źle zrozumie-
li ideę wprowadzonych poprawek. W jego 
opinii radni nikomu niczego nie zabrali, lecz 
w pewnym sensie pożyczyli te pieniądze.

— Myśmy zdejmowali te pieniądze nie po 

Fot. P. Markowski
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ZA DWA LATA KOLĘDOWANIE W BRZEŹNIE
Już po raz dziesiąty na wspólnym śpiewaniu kolęd spotkali się samorządowcy z powiatów konińskiego i kolskiego. Jubileuszowa 
impreza odbyła się ósmego stycznia w Sompolnie.

Gminę Krzymów reprezentował sponta-
nicznie utworzony zespół Merry Christmas 
w składzie: Krzysztof Kędziora (wokal), Jacek 
Popielarz (gitara basowa i wokal), Arkadiusz 
Petruk (klawisze), Arkadiusz Sobolewski (gi-
tara), Paweł Ciesielski (puzon) i perkusista 
Andrzej Jaśniewicz. Zespół wykonał kolędy 
„Przybieżeli do Betlejem” i „Bracia patrzcie 
jeno”.

— Kolędy zaaranżowaliśmy w oparciu 
o posiadane przez nas potencjały i umiejętno-
ści. W brzmieniu dominowała nuta folkowa, 
ponieważ są to utwory tradycyjne i chcieliśmy, 
żeby ten klimat folkowy oddawał specyfikę 
tych dawnych utworów — mówi Arek Petruk, 
szef muzyczny zespołu Merry Christmas.

Współpomysłodawcą Samorządowego 
Kolędowania jest Andrzej Prętnicki, sompo-
leński radny. Pierwsza impreza, która odbyła 
się 28 stycznia 2007 roku przyciągnęła wójtów 
gmin Wierzbinek i Babiak: Pawła Szczepan-

Fot. P. Markowski (3x)

kiewicza i Wojciecha Chojnowskiego, a w roli 
gospodarza wystąpił ówczesny burmistrz 
Sompolna Tadeusz Słodkiewicz. W tym roku 
na kolędowaniu znaleźli się przedstawiciele 
ośmiu samorządów z powiatów konińskiego 
i kolskiego.

Za dwa lata gospodarzem imprezy będzie 
gmina Krzymów.

— My już się przymierzaliśmy do tego 

wcześniej, ale zawsze koledzy byli szybsi. De-
klarację na scenie zgłosił pan Krzysztof Kę-
dziora, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultu-
ry w Brzeźnie, a ja ją potwierdziłem. Mamy 
warunki do tego, żeby taką imprezę zrobić. 
Myślimy też o zaproszeniu większej grupy sa-
morządowców. Jestem przekonany, że warto tę 
tradycję kontynuować — powiedział Tadeusz 
Jankowski, Wójt Gminy Krzymów.

W 2019 roku, Samorządowe Kolędowanie 
zostanie zorganizowane w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Brzeźnie. | mar.

Po raz szósty w Zespole Szkół Górniczo-Energetycznych w Koninie odbył się Międzypowiatowy Konkurs Kolęd na Instrumentach 
Dętych. Wystąpiło w nim dwadzieścioro dziewięcioro uczestników w trzech kategoriach wiekowych. Wśród nich byli też reprezen-
tanci Orkiestry Dętej Gminnego Ośrodka Kultury w Brzeźnie.

Celem konkursu kolęd jest podnoszenie 
poziomu gry młodych instrumentalistów 
poprzez zdrową rywalizację, integracja śro-
dowiska muzycznego, wymiana doświadczeń 
i spostrzeżeń zarówno samych grających, jak 
i nauczycieli-instruktorów, a także pielęgno-
wanie w młodych ludziach polskich tradycji 
związanych ze świętami Bożego Narodzenia. 
Młodzi muzycy zaprezentowali na instru-
mentach dętych wybrane kolędy. 

Jury wyłoniło finalistów w trzech kate-
goriach wiekowych oraz przyznało nagrodę 
Grand Prix, którą otrzymał Daniel Kotuński. 
W kategorii dwunastu lat, trzecie miejsce 
zdobył Tomasz Olejniczak z Brzeźna, nato-
miast w kategorii od trzynastu do piętnastu 
lat trzecie miejsce zajął Hubert Wrochna, 
a wyróżnieni zostali: Agata Soszyńska i Kac-
per Błaszczyk również z naszej orkiestry. 
Zwycięzcy otrzymali pulpity do nut i książki.

— Jestem dumny ze wszystkich uczestni-
ków, ponieważ pokazali, że Brzeźno się liczy 
w zmaganiach konkursowych z muzykami 
z innych orkiestr — powiedział Paweł Ciesiel-
ski, kapelmistrz Orkiestry Dętej Gminnego 
Ośrodka Kultury w Brzeźnie.

Naszą orkiestrę reprezentowało w su-
mie jedenaścioro muzyków: Lucyna Grzelak 
(flet), Martyna Święcicka (flet), Aleksandra 
Położyńska (flet), Agata Soszyńska (klarnet), 
Faustyna Urbańska (klarnet), Natalia Rogul-
ska (klarnet), Klaudia Antkowiak (klarnet), 
Wiktoria Sypniewska (saksofon altowy), Kac-
per Błaszczyk (trąbka), Artur Andrzejewski 
(trąbka), Hubert Wrochna (puzon) i Tomasz 
Olejniczak (sakshorn tenorowy).

Organizatorem konkursu jest Zespół 
Szkół Górniczo-Energetycznych oraz tam-
tejsza Młodzieżowa Orkiestra Dęta, pod kie-
rownictwem Roberta Żurańskiego. | mar.

NASI MUZYCY NAGRODZENI I WYRÓŻNIENI

Fot. archiwum
Fot. archiwum
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BÓG JEST NAJWIĘKSZYM PREZENTEM
Już po raz dwudziesty pierwszy, na spotkaniu wigilijnym w Warsztacie Terapii Zajęciowej w Paprotni spotkali się jego uczestnicy, 
pracownicy, goście i przyjaciele. Atmosfera była jak zwykle pełna rodzinnego ciepła, ale też towarzyszyła mu zaduma nad istotą 
świąt Bożego Narodzenia.

Spotkanie odbyło się trzy dni przed Wi-
gilią, w środę, dwudziestego pierwszego 
grudnia. Otworzył je program artystyczny 
przygotowany przez podopiecznych i pra-
cowników warsztatu. Występujący najpierw 
zwrócili uwagę na powierzchowność przeka-
zów medialnych dotyczących Bożego Naro-
dzenia.

— Bo przecież media nic nie mówią 
o przyjściu Syna Bożego, o ubogim żłobie, 
tylko wciąż podają nowe propozycje zakupów 
— mówili aktorzy. 

A później przypomnieli, dlaczego Bóg 
przyszedł na ziemski świat.

— Jedną odpowiedzią na to pytanie jest 
miłość. Jakże inaczej mógł On porzucić wspa-
niałości nieba i dzielić nędzę i niedolę swych 

stworzeń? Czy i my, kierowani Bożym na-
tchnieniem, nie jesteśmy w stanie poświęcić 
wszystkiego dla ukochanych osób? — odpo-
wiadali i pytali retorycznie wykonawcy.

Ksiądz Mariusz Idczak, proboszcz parafii 
Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi 
Panny w Krzymowie, powiedział, że dzięki 
tej miłości, Bóg stał się dla nas największym 
prezentem.

Dariusz Urbański, kierownik warsztatu, 
powołując się na słowa świętego Jana Pawła 
II mówił, że jeśli tak uroczyście obchodzimy 
narodziny Jezusa, czynimy to dlatego, żeby 
dać świadectwo, że każdy człowiek jest kimś 
jedynym, niepowtarzalnym.

Roman Gęziak, Zastępca Wójta Gminy 
Krzymów w swoich życzeniach do pod-
opiecznych warsztatu akcentował zdrowie. 
Natomiast kierownictwu i pracownikom 
życzył powodzenia w realizacji zamierzeń 
związanych z przejęciem warsztatu przez 
stowarzyszenie Razem Aktywni.

Życzenia składali też pozostali goście 
spotkania.

Później, po odczytaniu fragmentu Ewan-
gelii o narodzeniu Jezusa, wszyscy dzielili się 
opłatkiem i składali sobie życzenia, by na 
końcu zasiąść do wigilijnego stołu. 

Wyśmienicie smakujące potrawy przy-
gotował dział gospodarczy, przy intensywnej 
pomocy pozostałych podopiecznych. A przy 
wyjściu, goście otrzymywali warsztatowe, 
świąteczne ozdoby. Były to przepiękne, ręcz-
nie robione anioły i bombki. 

Muzycznym gościem spotkania była Fau-
styna Urbańska z Orkiestry Dętej Gminnego 
Ośrodka Kultury w Brzeźnie, która zaśpiewała 
pastorałkę i zagrała na klarnecie kolędy. | mar.

Fot.  P. Markowski

Powstało Koło Wędkarskie w Brzeźnie. Spotkanie zostało zorganizowane czternastego stycznia w Gminnym Ośrodku Kultury. 
Uczestniczył w nim Stanisław Spisacki, Sekretarz Okręgu Konińskiego Polskiego Związku Wędkarskiego.

GMINNI WĘDKARZE MAJĄ SWOJĄ ORGANIZACJĘ

Inicjatorem założenia koła był Leszek 
Staszak, radny gminy i prezes stowarzyszenia 
Platan w Brzeźnie.

— Taki pomysł zrodził się już wiosną. 
Wielu amatorów tej pięknej dyscypliny wspo-
minało mi, że dobrze by było, aby takie koło 
powstało w naszej gminie. Od tej pory minęło 
trochę czasu, ale wreszcie udało się tę sprawę 
sfinalizować — mówi Leszek Staszak. 

Pierwsze zebranie miało miejsce pięt-
nastego listopada ubiegłego roku również 
w Gminnym Ośrodku Kultury w Brzeźnie. 
Przyszło na nie czterdziestu ośmiu mieszkań-
ców gminy, czynnie uprawiających wędkar-
stwo. Przygotowane zostały na nim wszelkie 
dokumenty wymagane przez Polski Związek 
Wędkarski do założenia koła. Zarząd Koniń-
skiego Okręgu PZW pozytywnie odniósł się 
do tej inicjatywy i wyznaczył termin zebra-
nia założycielskiego na czternasty stycznia. 
W tym dniu, na zebraniu wyłoniono władze 
koła. Prezesem został Tomasz Żółtek, jego 
zastępcą Krzysztof Młodzieniak, skarbni-
kiem Wiesław Marzol, sekretarzem Stanisław 
Ziętek, Leszek Staszak pełni funkcję gospo-
darza koła, a członkami zarządu zostali: Jan 
Matusiak i Grzegorz Rosiejewski. W zebra-

niu uczestniczył też Roman Gęziak, Zastępca 
Wójta Gminy Krzymów. Koło otrzymało nu-
mer 39 i formalnie zacznie działać po zjeździe 

Zarządu Konińskiego Okręgu PZW, który zo-
stanie zwołany dwunastego lutego. 

Tomasz Żółtek wędkuje od trzynastego roku 

życia i od ponad trzynastu lat jest członkiem 
Polskiego Związku Wędkarskiego. Jego najwięk-
sze trofeum to złowiony w rzece Warcie sum, 
który mierzył dziewięćdziesiąt trzy centymetry. 
Do podstawowych zadań koła zalicza integrację 
wędkarzy z gminy Krzymów, ale nie tylko.

— Wędkarstwo zmierza w kierunku spor-
tu. To już nie tylko łowienie ryb dla konsump-
cji, ale coraz częściej ich wpuszczanie z powro-
tem do wody. To jest moim zdaniem szlachetne 
postępowanie i taki styl bycia, zachowania się 
nad wodą będziemy chcieli propagować — 
mówi Tomasz Żółtek.

Dla Leszka Staszaka, koło wędkarskie 
ma także wartość profilaktyczną, szczególnie 
w odniesieniu do młodzieży, ponieważ dzia-
łalność w takiej organizacji może być sposo-
bem na odciąganie młodych ludzi od różnych 
form uzależnień. Wędkowanie jest nie tylko 
formą dobrego spędzenia czasu ze sobą, ale 
też, w sezonie ciepłym, pretekstem do orga-
nizowania rodzinnych pikników.

Obecnie koło wędkarskie numer 39 zrze-
sza ponad sześćdziesięciu członków. Jego 
władze proszą wszystkich wędkarzy miesz-
kających w gminie Krzymów o zapisywanie 
się do nowopowstałej organizacji. | mar.

Zarząd koła wędkarskiego w Brzeźnie
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Fot. A. Świderska (9x)

ORSZAK Z SZACUNKU DLA ŚWIATA I CZŁOWIEKA
Szóstego stycznia w wielu miejscach w Polsce przeszły Orszaki Trzech Króli. W Brzeźnie orszak został zorganizowany już po raz trzeci.

Uroczystość rozpoczęła się Mszą świę-
tą w kościele pod wezwaniem Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy, a następnie pochód 

ruszył ulicami Brzeźna.
— Uroczystość Objawienia Pańskiego 

przypomina nam, że Pan Bóg nikogo nie 

wyklucza ze swoich zbawczych planów. 
Dziecię Jezus objawia się mędrcom, którzy 
przybywają do Niego, do stajenki betlejem-

skiej, ze swoim zbawczym planem. Dziecię 
objawia się im i włącza ich mądrość i kul-
turę w historię zbawienia — mówił podczas 
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Mszy ksiądz kanonik Andrzej Walczak, 
proboszcz parafii Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy w Brzeźnie.  

Za każdym razem Orszakowi Trzech 
Króli towarzyszy inne przesłanie.

— W tym roku były to słowa: pokój i do-
bro. Scenariusz w całej Polsce nawiązywał 
do poszanowania piękna świata, szacunku 
dla człowieka i umiłowania pokoju — tłu-
maczy Urszula Kucharska, Dyrektor Ze-
społu Szkół w Brzeźnie, głównego organi-
zatora orszaku.

Na drodze orszaku stanęło pięć stacji, 
na których odgrywane były krótkie scen-
ki, mówiące między innymi o stworzeniu 
świata, kuszeniu Ewy, narodzinach Chry-
stusa i w końcu złożeniu hołdu Jezusowi 

przez monarchów oraz wszystkich uczest-
ników orszaku. Uroczystość zakończyło 
wspólne śpiewanie kolęd w kościele przy 
akompaniamencie Orkiestry Dętej Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Brzeźnie.

Przyp omnijmy :  Pier wszy  Orsza k 
Trzech Króli w Brzeźnie został zorganizo-
wany z inicjatywy księdza Piotra Kocurka, 
ówczesnego wikariusza miejscowej parafii 
i Leszka Staszaka, Prezesa Stowarzyszenia 
Platan. Od dwóch lat głównym organizato-
rem jest Zespół Szkół w Brzeźnie. Wspie-
rają go absolwenci szkoły, Leszek Staszak, 
Gminny Ośrodek Kultury w Brzeźnie, 
Ochotnicza Straż Pożarna w Brzeźnie oraz 
mieszkańcy miejscowości. | mar.
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SŁABE ZAINTERESOWANIE MAMMOGRAFIĄ

WEŹ UDZIAŁ W SPARTAKIADZIE

Jedynie sześć mieszkanek gminy skorzystało z bezpłatnych badań mammograficznych, przeprowadzonych trzynastego stycznia, w piątek, 
w Krzymowie. Czyżby powodem niewielkiej frekwencji była pechowa data?

Zbliża się XIX Zimowa Powiatowa Spartakiada Mieszkańców Wsi Powiatu Konińskiego. Mamy nadzieję, 
że nasza gmina będzie reprezentowana we wszystkich konkurencjach. Rekrutację zawodników prowadzi 
Leszek Staszak, Prezes Stowarzyszenia Platan w Brzeźnie

Na badania zarejestrowało się jedenaście 
pań. Pięć z nich z powodu przeziębień bądź 
innych zdarzeń losowych, nie mogło dotrzeć 
na dziedziniec przy Urzędzie Gminy w Krzy-
mowie, gdzie od ósmej rano do czternastej 
parkował mammobus.

Każdej z kobiet, które zdecydowały się 
przyjść na badanie, zostały zrobione po dwa 
zdjęcia kranio-kaudalne i po dwa zdjęcia 
skośne. Obrazy od razu zostały wysyłane do 

W tym roku spartakiada odbędzie się 
dwunastego, osiemnastego i dziewiętnaste-
go lutego. Rozgrywki w halowej piłce nożnej 
mężczyzn zostaną przeprowadzone osiem-
nastego lutego w OSiR w Kleczewie, w piłce 
siatkowej kobiet i mężczyzn dwunastego lu-
tego w sali OSiR w Kazimierzu Biskupim, na-
tomiast konkurencje rekreacyjne i zamknięcie 

kliniki Salve Medica w Łodzi, gdzie przeana-
lizują je lekarze-specjaliści. W przypadku 
zauważonych zmian, pacjentka natychmiast 
zostanie poinformowana o konieczności wy-
konania dalszej diagnostyki. 

— Choć w Krzymowie frekwencja nie 
jest duża, to w szerszym ujęciu obserwuję 
coraz większą świadomość kobiet, jeśli cho-
dzi o profilaktykę raka piersi. Myślę, że jest 
to zasługa mediów, które rozpowszechniają 

spartakiady nastąpią dziewiętnastego lutego 
w Zespole Szkół Ekonomiczno-Usługowych 
w Żychlinie.

— Do tej pory mamy już reprezentację 
w piłce nożnej mężczyzn i siatkówce kobiet. 
Obecnie jesteśmy na etapie tworzenia dru-
żyny mężczyzn w piłce siatkowej i czekamy 
na chętnych, którzy chcieliby reprezentować 

Wielką frajdę sprawili miłośnikom cyrku przedszkolaki i uczniowie Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Paprotni. Ich zabawa 
choinkowa była stylizowana na widowisko cyrkowe.

Tegoroczny bal został zorganizowany 
dwudziestego pierwszego stycznia i zgroma-
dził rekordowo liczną grupę widzów. Poza ro-
dzicami, na zabawę przyszły babcie i dziadko-
wie, ponieważ to im, również ze względu na 
termin wydarzenia, dedykowana była część 
artystyczna.  

A na arenie można było podziwiać wszyst-
ko to, czego spodziewamy się po cyrku. Były 
zatem grupy clownów, atleci i szczudlarze, sło-
nie, misie i tygrysy oraz grupy tancerzy. 

— Chcieliśmy tę atmosferę cyrku prze-
kazać głównie tańcem. Wynika to z tego, że 
niektóre dzieci tak się tremują, że nie potra-
fią nic powiedzieć przez mikrofon, a z drugiej 
strony są bardzo wysportowane i mają talenty 
taneczne. Na zajęcia z tańca uczęszcza wiele 
dzieci z naszej szkoły, uznaliśmy więc, że trze-
ba ich umiejętności pokazać — mówi Anna 

Fot. P. Markowski (3x)

ALE CYRK!

Buda, nauczycielka wychowania przedszkol-
nego w szkole podstawowej w Paprotni. 

Za scenariusz, poza Anną Budą, odpo-
wiedzialna była Marzanna Kościelska, jed-
nak w organizację i przebieg zabawy zaanga-
żowani byli wszyscy nauczyciele, pracownicy 
obsługi szkoły oraz Rada Rodziców. Na za-
kończenie programu wszyscy zaśpiewali bab-
ciom i dziadkom gromkie „Sto lat”. Dla nich 
oraz rodziców i gości przygotowane zostały 
kawiarenki, w których po części artystycznej 
mogli wypić kawę lub herbatę i zjeść pyszne, 
domowej produkcji ciasta.

A dla przedszkolaków i uczniów kulmina-
cyjnym momentem zabawy choinkowej była 
wizyta Mikołaja, który każdemu dziecku wrę-
czył prezent. Później, do godziny dwudziestej, 
trwała szkolna dyskoteka. | mar.

informacje na ten temat. W efekcie, każde-
go roku coraz więcej kobiet poddaje się tego 
rodzaju badaniom — powiedział Sylwe-
ster Pabiańczyk, pracownik NZOZ Medica 
w Łodzi.

Przypomnijmy: mammografia pozwa-
la na wczesne rozpoznawanie i wykrywanie 
guzków o średnicy około 0,3÷0,5 cm i zmian 
tzw. bezobjawowych. Oznacza to, że w bada-
niu profilaktycznym, kiedy kobiety zgłaszają-

barwy gminy Krzymów w konkurencjach re-
kreacyjnych — mówi Leszek Staszak, Prezes 
Stowarzyszenia Platan w Brzeźnie, zajmu-
jący się rekrutacją zawodników na sparta-
kiadę.

Wszystkich zainteresowanych prosimy 
o kontakt telefoniczny z Leszkiem Stasza-
kiem, pod numerem 503 322 705. | mar.

ce się na badanie nie mają żadnych niepoko-
jących objawów, wykrywane są guzki, a także 
inne zmiany i nieprawidłowości w piersiach, 
na bardzo wczesnym etapie, kiedy nie można 
tego dokonać w procesie samobadania, czy 
podczas badania palpacyjnego wykonywane-
go przez lekarza. Zastosowanie mammografii 
zwiększa szansę wyleczenia choroby wykrytej 
we wczesnym stadium rozwoju. | mar.

reKlAMA
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MALUCHY KOLĘDOWAŁY MAŁEMU
Tuż przed świętami, przedszkolaki z Zespołu Szkół w Krzymowie i szkoły podstawowej w Paprotni wystawiły przedstawienia jasełkowe.  

W Krzymowie przedstawienie miało for-
mę musicalu.

— Chciałyśmy to tak powiązać, aby wi-
dowisko było atrakcyjne i dla młodszych 
uczniów, i dla gimnazjalistów — powiedziała 
Renata Pocztowska, nauczycielka wychowa-
nia przedszkolnego Zespołu Szkół w Krzy-
mowie, współautorka scenariusza.

Dzieci tańcem, śpiewem i krótkimi narra-
Fot. P. Markowski (4x)

cjami opowiedziały historię narodzenia Jezu-
sa. Jednak na finałową pieśń została wybrana 
ballada „Alleluja” autorstwa Leonarda Cohena.

— Taki był nasz zamiar. Po pierwsze, chcia-
łyśmy upamiętnić artystę, który niedawno od 
nas odszedł. Po drugie, nasze dzieci uczą się ję-
zyka angielskiego, więc przy okazji chciałyśmy 
pokazać, głównie rodzicom, jakie są efekty tej 
nauki — dodaje Renata Pocztowska.

W Paprotni przedszkolaki skupiły się na 
wigilijnych zwyczajach. Opowiedziały histo-
rię o tym, jak aniołowie przylatują na Ziemię 
po to, by dowiedzieć się, jakie są wigilijne 
zwyczaje. I przedszkolaki dzielnie je przed-
stawiały.

— Jedno miejsce czeka wolne. Jeśli przyj-
dzie ktoś strudzony lub samotny, użyczymy 
mu gościny. Podzielimy się opłatkiem i popły-

ną w noc życzenia — mówili mali artyści.
Aniołowie, uzyskawszy pełną wiedzę na 

temat wigilijnych zwyczajów, wrócili zado-
woleni w swoje strony. Wtedy, w szkolnej sali 
gimnastycznej odbyło się wspólne kolędowa-
nie, a po jego zakończeniu, każdy otrzymał 
świąteczny, pachnący świerkiem i pomarań-
czą stroik wykonany przez uczniów. | mar.

Gminna Biblioteka publiczna w Krzymowie, filia w Brzeźnie, ogłosiła wyniki konkursu na Czytelnika Roku 2016. 

LIDERZY CZYTELNICTWA

Podstawowym kryterium oceny i przy-
znania tytułu była największa liczba wypo-
życzonych książek w minionym roku. Ty-
tuł Czytelnik Roku 2016 został przyznany 
w kilku kategoriach wiekowych: do pięciu 
lat, i tu tryumfował Hubert Kreczmer, który 
przeczytał osiemdziesiąt trzy książki, nato-
miast w kategorii od sześciu do dwunastu lat 
Czytelnikami Roku 2016 zostali: Natalia i Da-
mian Mazurek z liczbą przeczytanych książek 
odpowiednio: stu sześćdziesięciu sześciu i stu 
pięćdziesięciu trzech. W grupie od trzynastu 
do piętnastu lat najwięcej czasu na czytanie 
poświęcili Klaudia Beska i Kacper Święcic-
ki, którzy wypożyczyli po czterdzieści cztery 
książki, a w kategorii od szesnastu do dzie-
więtnastu lat Czytelniczką Roku 2016 została 
Aleksandra Andrzejewska z trzydziestoma 

ośmioma książkami. 
— Intensywnie zaczęłam czytać w gim-

nazjum. Wciągnęła mnie w to ciocia, która 
zawsze dużo czytała i zawsze ją za to podzi-
wiałam. Pewnego dnia powiedziałam sobie, że 
ja też zacznę więcej czytać. I tak się wkręci-
łam, że już tak zostało. W tygodniu poświę-
cam czas głownie na naukę. Ale też czytam, 
przede wszystkim wieczorami. Nieraz nawet 
do drugiej czy trzeciej w nocy, bo nie mogę się 
oderwać od książki — mówi Aleksandra An-
drzejewska.

Ola zdobyła tytuł Czytelnika Roku już po 
raz trzeci. Poza czytaniem, sama pisze. Nie-
dawno brała udział w konkursie, w którym 
nagrodą jest publikacja książkowa. Wyniki 
tego konkursu jeszcze nie są znane.

W grupie dorosłych bezkonkurencyjna 

okazała się Julita Pawlik, która przeczytała 
w ubiegłym roku sto sześćdziesiąt pięć książek.

— Od kilku lat czytelnictwo utrzymuje się 
u nas na stałym poziomie, co można uznać 
za raczej pozytywny sygnał, przynajmniej na 
tle kraju, gdzie czytelnictwo z każdym rokiem 
maleje. Naszymi najwierniejszymi czytelnika-
mi są dzieci, i te z przedszkola, i te z klas I-III. 
Dla nich jest ważne, żeby regularnie „wpadała” 
w ich ręce jakaś książka do czytania lub oglą-
dania. Wśród dorosłych popularna jest tak 
zwana literatura kobieca. Zresztą panie czytają 
częściej i więcej niż mężczyźni. Być może wy-
nika to z naszej kobiecej psychiki. Mamy bar-
dziej romantyczną naturę, lubimy zagłębiać się 
w przygody swoich ulubionych bohaterów. To 
chyba dlatego — mówi Małgorzata Andrzejew-
ska, kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krzymowie, filia w Brzeźnie.
Laureaci otrzymali pamiątkowe dyplomy 

i, co nie zaskakuje, nagrody książkowe.
Komisję konkursową tworzą: Agata 

Kordylewska, Dyrektor Gminnej Bibliote-
ki Publicznej w Krzymowie, Jacek Popielarz 
– Kierownik Referatu ds. Oświaty, Kultury 
i Sportu, Zamówień Publicznych i Gospodar-
ki Komunalnej Urzędu Gminy w Krzymowie 
oraz Małgorzata Andrzejewska, kierownik 
biblioteki w Brzeźnie. 

Warunkiem uczestnictwa w konkursie jest 
posiadanie własnej karty czytelnika i prze-
strzeganie regulaminu biblioteki. Jednocze-
śnie przypominamy, że od drugiego stycznia 
do dwudziestego dziewiątego grudnia trwa 
konkurs na Czytelnika 2017 roku. Jego wyni-
ki poznamy za rok. | mar.
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W kwietniu Lokalna Grupa Działania Stowarzyszenie „Wielkopolska Wschodnia” zorganizuje nabór projektów grantowych. Wnio-
ski będzie można składać od dwunastego do dwudziestego ósmego kwietnia. Tymczasem już pierwszego lutego będzie można 
składać wnioski z zakresu przedsiębiorczości.

Zakres tematyczny działań grantowych 
obejmuje wzmocnienie kapitału społecznego 
poprzez podnoszenie wiedzy społeczności lo-
kalnej w zakresie ochrony środowiska i zmian 
klimatycznych, a także z wykorzystaniem 
rozwiązań innowacyjnych, budowę lub prze-
budowę ogólnodostępnej i niekomercyjnej 
infrastruktury turystycznej lub rekreacyjnej, 
budowę lub przebudowę ogólnodostępnej 
i niekomercyjnej infrastruktury kulturalnej 
i promocję obszaru objętego Lokalną Stra-
tegią Rozwoju, w tym produktów lub usług 
lokalnych. Na cały konkurs grantowy prze-
znaczonych jest trzysta tysięcy złotych.

PIENIĄDZE DLA PRZEDSIĘBIORCÓW I TRZECIEGO SEKTORA

— Na przebudowę i budowę niekomer-
cyjnej infrastruktury turystycznej przeznaczo-
nych zostanie sto dwadzieścia tysięcy złotych, 
na infrastrukturę kulturalną sześćdziesiąt 
tysięcy, na działania promocyjne obszaru Lo-
kalnej Grupy Działania sto piętnaście tysięcy 
i na działania edukacyjne, zmierzające do 
wzmacniania kapitału społecznego, pięć tysię-
cy złotych — mówi Marcin Kaliszak z biura 
Stowarzyszenia „Wielkopolska Wschodnia”.

O granty nie mogą ubiegać się przedsię-
biorcy i organizacje prowadzące działalność 
komercyjną. Konkurs jest adresowany do 
trzeciego sektora, czyli stowarzyszeń, zareje-

strowanych Ochotniczych Straży Pożarnych 
czy posiadających wpis do KRS-u Kół Gospo-
dyń Wiejskich. Podmioty spełniające powyż-
sze warunki, mogą skorzystać z bezpłatnych 
konsultacji. Dyżury doradcze prowadzone 
są w biurze Stowarzyszenia „Wielkopolska 
Wschodnia” w Kramsku, ul. Kurpińskiego 6, 
od poniedziałku do piątku w godzinach od 
8:00 – 15:00. Dyżury będą trwać do czasu 
rozpoczęcia naboru wniosków, czyli do jede-
nastego kwietnia. Konsultanci proszą o wcze-
śniejsze umawianie się na doradztwo, dzwo-
niąc pod numer: 63 245 18 58 lub pisząc na 
adres e-mail: wielkopolska.wschodnia@wp.pl.

Natomiast już od pierwszego lutego bę-
dzie można składać wnioski na rozpoczęcie 
lub rozwój działalności gospodarczej. Na roz-
wój firm przeznaczonych jest sześćset osiem-
dziesiąt tysięcy złotych. Wsparcie ma formę 
refundacji maksymalnie siedemdziesięciu 
procent poniesionych nakładów na rozwój. 
Na chcących rozpocząć działalność gospodar-
czą czeka trzysta dwadzieścia tysięcy złotych. 
W tym przypadku wsparcie będzie miało 
formę premii w wysokości maksymalnie 80 
tysięcy złotych. Szczegółowe informacje zain-
teresowani uzyskają w biurze Stowarzyszenia 
„Wielkopolska Wschodnia”. | mar.

POROZMAWIAJĄ Z WNUKAMI PRZEZ 
SKYPE’A
W gminie Krzymów trwają bezpłatne kursy komputerowe w ra-
mach projektu „Kompetencje cyfrowe furtką do globalnego ryn-
ku”. Szkolenie skończyła już grupa ze Szczepidła, obecnie jest 
prowadzone w Krzymowie. Są też szanse, że powstanie tam dru-
ga grupa.

Uczestnikami mogą być osoby w wie-
ku od dwudziestu pięciu do siedemdzie-
sięciu czterech lat z maksymalnie średnim 
wykształceniem. Preferowani są kandydaci 
w wieku powyżej pięćdziesięciu lat, z tere-
nów wiejskich oraz osoby niepełnosprawne. 
Kurs kończy się egzaminem. Każdy, kto go 
zda, otrzyma Europejski Certyfikat Kompe-
tencji Informatycznych. Kursanci otrzymują 
bezpłatne materiały dydaktyczne, organi-
zator zapewnia też każdemu uczestnikowi 
komputer, na którym będzie pracował pod-
czas kursu. Na przeprowadzenie szkolenia 
przeznaczone jest dwa i pół miesiąca.

— Osoby, które je skończą, zyskują umie-
jętności, które mogą ułatwić im znalezienie 
pracy w takich sektorach, w których potrzebna 
jest znajomość obsługi komputera. Mamy spo-
ro uczestników w wieku 50+, które nigdy wcze-
śniej nie miały do czynienia z komputerami, 
a po zakończeniu kursu doskonale sobie z nim 
radzą. Przyznawany przez nas certyfikat jest 
dodatkowym atutem, którym osoby szukające 
pracy mogą się pochwalić przed pracodawcą 
— mówi Justyna Mazurczak, specjalistka do 
spraw rekrutacji projektu „Kompetencje cy-
frowe furtką do globalnego rynku”. 

Ale udział w projekcie ma też wartości 
dodane. Są nimi umiejętność komunikowa-

nia się osób starszych z dziećmi lub wnu-
kami przez Skype’a, Facebooka lub inne, 
podobne aplikacje, płacenie rachunków i ro-
bienie zakupów przez internet, czy zawiera-
nie nowych znajomości i zagospodarowanie 
wolnego czasu.  

Obecnie szkolenie prowadzone jest 
w Krzymowie. Jest szansa, że powstanie tam 
druga grupa, gdyż swoją chęć do wzięcia 
udziału w projekcie zadeklarowało sześć ko-
lejnych osób. Potrzebnych jest drugie tyle.

— Dzięki temu, że grupy nie są liczne, pro-
wadzący zajęcia ma możliwość indywidualne-
go podejścia do każdego kursanta i popraco-
wać z nim nad tym, co sprawia mu szczególny 
problem — dodaje Justyna Mazurczak.

Chętni do wzięcia udziału w projekcie, 
nie tylko z Krzymowa, mogą się zgłaszać 
telefonicznie, dzwoniąc do pani Justyny 
Mazurczak pod numer: 725 530 155, przez 
Internet, wchodząc na stronę www.pkpaz.
pl lub osobiście w biurze, które mieści się 
w Koninie przy ulicy Chopina 9.

Projekt jest realizowany w ramach działa-
nia 8.2 Uczenie się przez całe życie, Wielko-
polskiego Regionalnego Programu Operacyj-
nego na lata 2014-2020, współfinasowanego 
ze środków Unii Europejskiej w ramach Eu-
ropejskiego Funduszu Społecznego. | mar.

PROJEKTUJĄ PRACOWNIĘ BY LEPIEJ 
SIĘ UCZYĆ
Gimnazjum w Brzeźnie bierze udział w projekcie „Niemiecki ma 
klasę”. Jego celem jest takie wyposażenie pracowni, aby pokazać, 
że w procesie nauki języka obcego istotne znaczenie ma miejsce, 
w którym prowadzona jest nauka.

Fot. P. Markowski

W ogólnopolskim konkursie organizo-
wanym przez Instytut Goethego w Warsza-
wie i pod patronatem Ministerstwa Edukacji 
Narodowej oraz Ośrodka Rozwoju Edukacji 
biorą udział gimnazjaliści Zespołu Szkół 
w Brzeźnie z nauczycielką języka niemieckie-
go, Małgorzatą Pawłowską. Grupa liczy pięt-
naścioro uczniów i już podejmuje działania 
zmierzające do zaprojektowania i urządzenia 
pracowni w taki sposób, aby chętniej i efek-
tywniej uczyć się języka niemieckiego. W tej 
chwili są na etapie projektowania zmian. 

— Jak stworzyć środowisko, w którym się 
uczą języka obcego, by to wykorzystać maksy-
malnie, czyli odpowiednie dobory kolorów, do-
bór mebli, najlepiej ruchomych, żeby można było 
szybko zmieniać ich układ, gdyż lekcje języków 
powinny wyglądać bardzo różnorodnie, nie w ty-
powym układzie sali lekcyjnej, frontalnym, gdzie 
nauczyciel coś mówi, a reszta siedzi przodem — 
mówi Małgorzata Pawłowska, nauczycielka ję-
zyka niemieckiego w ZS w Brzeźnie.

Praktyczne informacje na ten temat do-
starczył szkole Instytut Goethego. I młodzież 
już wie, jak chce przebudować swoją pracow-
nię języka niemieckiego.

— Chcemy przemalować klasę na kolor 
eukaliptusowy, gdyż pobudza on do myślenia. 
Chcemy też dokręcić kółka do ławek, by moż-
na je było łatwo przemieszczać. Ławki chcemy 
ustawić w kształt litery „U”, co da efekt więk-
szej integracji między nami oraz między nami 
i nauczycielem, a to ułatwi nam pracę zespo-
łową — mówią Wiktoria Beska i Krzysztof 
Górniak z klasy IIIb gimnazjum.

Aby zrealizować te plany potrzebne są 
pieniądze. Dyrektor Urszula Kucharska za-
deklarowała zakup farb, uczniowie wysłali 
też listy z prośbą o wsparcie do działających 
w gminie instytucji i przedsiębiorstw. Część 
z nich już pozytywnie zareagowała na proś-
bę gimnazjalistów. Do działań młodzieży 
przyłączają się także ich rodzice. Tata jednej 
z uczennic zrobi drobne meble, mamy uszyją 
firanki i zasłony, inni włączą się do malowa-
nia pracowni. Ale zaangażowanym w ten pro-
jekt uczniom przyświeca jeszcze jedna idea.

— Chcielibyśmy, żeby coś po nas pozosta-
ło w tej szkole i chcielibyśmy mieć swój wkład 
w poprawę komfortu nauki naszych młod-
szych koleżanek i kolegów — dodają Wiktoria 
Beska i Krzysztof Górniak. | mar.

      RAKLAMA                                                            tel. 601 633 843WIADOMOŚCIGminy Krzymów
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RATOWNICY W PRZERĘBLU
Piętnastego stycznia w Krzymowie zostały przeprowadzone ćwiczenia z zakresu ratownictwa wodnego w zimowych warunkach. 
Uczestniczyli w nich druhny i druhowie z Ochotniczej Straży Pożarnej w Krzymowie.

NOWY ROK NA BOISKU
Pierwszego stycznia, z inicjatywy trenera drużyny seniorów klubu sportowego Czarni Brzeźno, został rozegrany mecz noworoczny. 
Na apel organizatora odpowiedziało dwadzieścia osób. 

Fot. P. Markowski

Fot. l. Staszak (2x)

Pomysł mógł się wydawać karkołomny, 
ponieważ pierwszego stycznia wielu ludzi 
odpoczywa po sylwestrowych szaleństwach 
i z trudem podejmuje nawet podstawowe 
formy aktywności życiowej. Jednak odzew 
był nienajgorszy.

— To prawda, że część odchorowuje syl-
westrowe zabawy, natomiast z doświadcze-
nia wiem, że zawsze jest grupa ludzi, którzy 
Sylwestra spędzają w miarę normalnie i są 
w stanie o tej godzinie się pozbierać. Dotyczy 
to głównie tych, którzy mają piłkę we krwi i na 
takie hasło potrafią się zebrać, na co dzisiaj 
mieliśmy dowód — mówi Sławomir Śmigiel-
ski, trener Czarnych Brzeźno.

Mecz został rozegrany o godzinie czter-
nastej na boisku Orlik w Brzeźnie. Naprze-
ciw siebie stanęły drużyny Czarnych Brzeźno 
i zespołu złożonego z członków miejscowej 
Ochotniczej Straży Pożarnej wspieranego 
przez młodzież z Brzeźna i okolic. Spotkanie 
było wyrównane i zakończyło się wynikiem 
5:5. W rzutach karnych również był remis, 
6:6.

Po rywalizacji na boisku, wszyscy zawod-
nicy spotkali się w siedzibie klubu na gorą-
cej kawie i herbacie. Sławomir Śmigielski 
zapowiada, że mecze noworoczne staną się 
trwałym elementem wydarzeń sportowych 
w gminie Krzymów. | mar.

KREATYWNE FERIE
Gminny Ośrodek Kultury w Brzeźnie zaprasza dzieci z całej gminy na Ferie 2017 z pracownią artystyczną EDUZA. Tradycyjnie 
zajęcia będą się odbywać w Brzeźnie i Krzymowie.

W pierwszym tygodniu ferii, czyli od 
trzydziestego stycznia do trzeciego lutego, 
gospodarzem zajęć będzie Gminny Ośrodek 
Kultury w Brzeźnie. W drugim tygodniu zi-
mowej kanikuły, kreatywne ferie przeniosą 
się do Zespołu Szkół w Krzymowie. Zajęcia 

będą się odbywać w godzinach od dziesiątej 
do trzynastej.

— W programie znajdą się gry i zabawy 
muzyczno-ruchowe, karaoke, warsztaty pla-
styczne i papieroplastyczne, warsztaty teatral-
ne. Będziemy empirycznie poznawać świat 

zabawy. Zaprojektujemy i wykonamy stroje 
karnawałowe, ponieważ w ostatnim dniu za-
jęć odbędzie się bal. To tylko niektóre atrakcje. 
Zapewniam, że będzie energetycznie i ela-
stycznie. Dostarczymy dzieciom tyle bodźców, 
że wszyscy zapamiętają te ferie na długo — 

mówi Anna Karbowa z agencji EDUZA. 
Uczestnictwo w kreatywnych feriach jest 

bezpłatne, jednak dzieci muszą przynieść 
pisemną zgodę rodziców na udział w zaję-
ciach. Formularz można pobrać ze strony  
www.krzymow.pl. | mar.

Krzymowska jednostka ma na poziomie 
podstawowym specjalizację z ratownictwa 
wodno-lądowego i jej członkowie są zobligo-
wani do tego, żeby poszerzać swoje umiejęt-
ności oraz wiedzę na ten temat. 

— Dlatego zorganizowaliśmy te szkolenia. 
Ich dodatkową zaletą były zimowe warunki. 
Jeszcze nigdy nie braliśmy udziału w akcji ra-
towania ludzi, pod którymi załamał się lód, 
a jesteśmy zobowiązani do tego, żeby wiedzieć, 
jak zachować się w takich sytuacjach, w jaki 
sposób przeprowadzić skuteczną akcję ratow-
niczą — mówi Julian Tomicki, Prezes OSP 
w Krzymowie.  

Ćwiczenia odbywały się na stawach należą-

cych do radnego powiatu konińskiego – Tade-
usza Jaroszewskiego. Zróżnicowana głębokość 
zbiorników oraz to, że są one połączone ze sobą, 
powodowała, że miały różną grubość pokrywy 
lodowej. W niektórych miejscach lód trzeba 
było wycinać piłą, w innych był na tyle cienki, 
że załamywał się pod ciężarem człowieka. 

— W takich sytuacjach musimy jak naj-
szybciej udzielić pomocy. Czasochłonne jest 
przygotowanie ratowników, ponieważ muszą 
założyć odpowiednie stroje. Są to suche skafan-
dry, specjalne obuwie, rękawice i kaski. Oprócz 
tego, wszyscy ratownicy muszą być podpięci do 
sań lodowych. A to wydłuża akcję — dodaje 
Julian Tomicki.

Pierwszym elementem akcji jest próba do-
tarcia do poszkodowanego, poprzez wyrzuce-
nie rzutki ratowniczej lub koła ratunkowego. 
Dzięki temu, osoba będąca w wodzie ma się 
czego złapać i zyskuje poczucie bezpieczeństwa. 
Ćwiczenia prowadzili strażacy z Jednostki Ra-
towniczo-Gaśniczej numer dwa Państwowej 
Straży Pożarnej w Koninie. Były one skierowa-
ne przede wszystkim do tych druhen i druhów, 
którzy w minionym roku przeszli szkolenia 
z zakresu ratownictwa podstawowego. 

— Szkoleniowcy utrudniali nam prowadze-
nie akcji ratowniczych. W scenariuszu ćwiczeń 
było założenie, że dwie lub trzy osoby ratują po-
szkodowanego. Zadaniem tego ostatniego było 

maksymalne utrudnianie nam udzielania pomo-
cy. W praktyce wyglądało to tak, że poszkodowa-
ny rzucał się lub wchodził na ratownika. Jest to 
pewne odwzorowanie rzeczywistości, ponieważ 
tonący człowiek, w panice, myśli przede wszyst-
kim o sobie i czasami potrafi przydusić tych, któ-
rzy idą mu z pomocą. Dlatego ćwiczenia kilka 
razy były poprawiane, ponawiane, a koledzy 
z Konina omawiali wszelkie popełniane przez 
nas błędy — tłumaczy Julian Tomicki. 

Jednak ci, którzy brali w nich czynny 
udział pozytywnie zaliczyli szkolenie. Julian 
Tomicki zapowiada, że wkrótce odbędzie się 
kolejne, dla nowej grupy druhen i druhów 
z OSP w Krzymowie. | mar.



12

OGŁOSZeNIe

MATerIAŁ PrOMOCYJNYMATerIAŁ PrOMOCYJNY

reKlAMAOGŁOSZeNIe

facebook.com/gok.brzezno


